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Název  Komise zdravotní a sociální 

Datum konání 13. 1. 2015 

Místo konání MěÚ Šlapanice  

Přítomni 
Dobiášová Vlaďka, Mgr., Jiráčková Eva, MUDr., Lejdarová Hana, 
MUDr., Karafiátová Eva, Králová Marie, Krčková Iveta, Lahodová 
Jaroslava.  Hosté: Kopeček Jiří, Merclová Eva 

Omluven Burianová Jiřina, Kusová Dobromila 

Program 

1. Přivítání členů komise a hostů 
2. Připomínkování hodnotící zprávy MA21 za rok 2014  
3. Připomínkování Plánu zlepšování 2015 
4. Návrh na nového politika PZM a MA21 
5. Řešení podnětů z minulé schůze 
6. Další podněty k projednání, diskuze 
7. Ostatní 
8.         Závěr 
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2. schůze Komise zdravotní a sociální 
1. Přivítání členů komise a hostů, prezenční listina. 
2. Připomínkování Hodnotící zprávy MA21 za rok 2014 

- členové komise dostali zprávu elekronicky k prostudování 
- neformální komise PZM a MA21, která ukončila činnost koncem roku 2014 

doporučuje komisi ke schválení. Ve zprávě jsou vyhodnoceny aktivity PZM a 
MA21 za rok 2014. Dále radě ke schválení, zastupitelstvu na vědomí. 

Hlasování: pro: 7, proti: 0, zdrželo se: 0 
3. Připomínkování Plánu zlepšování na rok 2015 

- plán zlepšování poslán předem elektronicky k prostudování. 
- č. 6,11,12,13 upravit odpovědnost u farmářských trhů a kampaní 
- č. 15 změnit počet kulatých stolů - 2 
- 2 nové aktivity – seminář s environmentální problematikou a veřejné fórum 
- Hlasování o schválení. Dále radě ke schválení, zastupitelstvu na vědomí 
Hlasování: pro. 7, proti: 0, zdrželo se: 0 

4. Návrh na nového politika PZM a MA21 
- představení nového politika pro PZM a MA21 – člen Rady města Šlapanice 

Jiří Kopeček 
- politik PZM a MA21 zastřešuje procesy navenek, zodpovídá za strategickou 

část, prosazování udržitelného rozvoje a směřování municipality v rámci 
PZM, spolupracuje s koordinátorem a komisí k PZM 

- hlasování o schválení návrhu. Dále radě a zastupitelstvu ke schválení 
Hlasování: pro 7, proti:0, zdrželo se: 0 

5. Aleje života 
- možnost vstoupit do projektu Aleje života ve spolupráci s JmK – PZK 
- informace poslány elektronicky předem 
- předložit radě informace o projektu 

Komise doporučuje radě schválit připojení se do projektu Aleje života 
6. Řešení podnětů z minulé schůze 

- Děti nechodící na obědy ze sociálních důvodů – možnost školy zapojit se do 
projektu „Obědy dětem“. Předsedkyně kontaktovala vedení ZŠ a sdělila 
informace o projektu. Škola dle svých možností vytipuje, zda jsou ve škole 
děti s tímto problémem a do projektu se slíbila případně zapojit. Předsedkyně 
bude informovat i vedení gymnázia o této možnosti. 

- Kouření v okolí školy – předsedkyně informovala o tom, že škola nemá 
pravomoci v téhle oblasti. Možnost řešit vyhláškou města – podnět pro radu 
města (vyhláška o zákazu kouření v bezprostředním okolí ZŠ). PZM se 
zaměří na preventivní programy pro ZŠ v tematice kouření v rámci Dne bez 
tabáku. 

- Kulaté stoly – návrh na kulatý stůl v roce 2015 s environmentální tématikou. 
(Šlapanice jsou město se zhoršenou kvalitou ovzduší). Jde o přizvání 
odborníků a diskusi s občany. -organizace koordinátorka PZM a MA21a 
komise. 

7. Podněty od členů komise a občanů: 
- P. Lahodová – senioři nejsou dostatečně informováni o svých možnostech – 

sociální dávky, služby sociálního odboru. Dále pro ně nejsou ze strany města 
vyvíjeny žádné akce, kterých by se mohli zúčastnit. Diskuse na toto téma. 
Závěr – návrh radě, že by se v rámci PZM uspořádal nějaký zábavný pořad 
se známými hosty,  (3/2014 byla úspěšná akce Zábavně o stáří – Hron, 
Cibulka ve spolupráci s NSZM). Předpokládané náklady 25000,-Kč. Dále je 
možnost větší informovanosti seniorů ohledně služeb, dávek...informační 
leták? článek ve zpravodaji? 

- P- Lejdarová – dotaz na možnost organizovat častěji farmářské trhy p- 
Merclová vysvětlila návštěvnost a možnosti prodejců – 5 x ročně je maximum 
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- P. Lejdarová – dotaz na možnost instalace měřící stanice na čistotu ovzduší -
návrh na podnět k řešení komisi životního prostředí 

- P. Dobiášová – občané si stěžují, že na zdravotním středisku nejsou toalety 
pro tělesně postižené. Jsou využívány jako sklady. P. Dobiášová řešila tento 
problém s paní Šmídovou z odboru investic a majetku, která zajistila nápravu 

- P. Dobiášová – do Klubu důchodců není bezbariérový přístup, vypomáhá MP. 
Diskuze na toto téma. Závěr: radě k řešení do budoucna zřízení jiného místa 
pro Klub důchodců, respektive řešení nějakého komunitního centra pro 
seniory, ale k využívání i mládeží. Je možnost do budoucna využít prostory 
dnešního Satesa, bývalého Domu mládeže? 

- P. Dobiášová – občané by uvítali denní stacionář. Informace o stacionářích 
v okolí (p. Králová). Tyto informace předat od sociálního odboru občanům, 
např. ve zpravodaji  

- P. Jiráčková – nepřístupný defibrilátor na zdravotním středisku, který chce 
záchranná služba zahrnout do projektu s proškolováním. Informace získá od 
p. Šmídové z odboru majetku a investic  

- P. Jiráčková – možnost zahrnout do PZM školení první pomoci – řešení na 
další komisi 

8. Ostatní 
Termíny dalších schůzí v 1. pololetí - vždy každé 3. úterý v měsíci. Příští schůze 
17. 2. 2015 

9. Závěr 

 Komise doporučuje Radě města Šlapanice ke schválení Hodnotící zprávu 
k MA21 za rok 2014. Postoupit zastupitelstvu na vědomí. 

 Komise doporučuje Radě města Šlapanice ke schválení Plán zlepšování 
2015. Postoupit zastupitelstvu na vědomí. 

 Komise doporučuje schválit nového politika pro PZM a MA21 člena Rady 
města Šlapanice – Jiřího Kopečka. Postoupit zastupitelstvu ke schválení. 

 Komise předkládá radě informace o PZM a MA21 a projektu Aleje života 

 Komise doporučuje radě schválit připojení se do projektu Aleje života  

 Zvážit možnost vyhlášky o zákazu kouření v okolí ZŠ 

 Dát podnět komisi životního prostředí k diskuzi nad možností zřízení 
stanice měřící čistotu ovzduší 

 Zjistit jaká je možnost lepší informovanosti seniorů o službách, sociálních 
dávkách, možnosti navštěvovat denní stacionáře v okolí – informace do 
zpravodaje od sociálního odboru, popř. informativní letáky 

 Informovat, jaké záměry jsou do budoucna s prostory dnešního Satesa na 
ulici Dlouhé. Je možnost do budoucna využívat jako komunitní centrum 
pro seniory, mládež, matky s dětmi apod.? Popř. je možnost technicky 
vyřešit bezbariérový přístup do Klubu důchodců? 

 Komise navrhuje zařadit do PZM kulturní akci pro seniory a širší veřejnost 
(podobnou pořadu Zábavně o stáří – 3/2014, hrazeno z NSZM) Náklady 
odhadem 25 000,- Kč. 

 
 

Vyhotovila: Mgr. Vlaďka Dobiášová 
Ověřila: Marie Králová 
Podpisy: 


